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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 21. 6. 2023 

 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2023/00587 

Programová služba: EXPRES 

Vysielateľ: D.EXPRES, k.s. 

Číslo licencie: R/112, RD/27 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 

písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 

podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2023/00587 smerujúci voči vysielaniu rozhlasovej programovej služby EXPRES 

vysielateľa D.EXPRES, k.s. a  uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona 

č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu výsledok preverenia podnetu. 

T: 3. 7. 2023          Z: PgO 
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Podnet na preverenie č.:         PGO-RPMS/2023/00587 zaevidovaný dňa 28. 3. 2023       

Podávateľ:                              fyzická osoba 

Predmet podnetu:       Braňo Závodský Naživo 

Deň a čas vysielania:     27. 3. 2023 o cca  12:11 hod. 
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Dátum: 14. 6. 2023  



OBSAH  PODNETU: 
„Žiadam preveriť, či v relácii, kde bol hosťom minister Naď, nedošlo k porušeniu zákona o 

mediálnych službách. Naď dostal exkluzívny priestor na šírenie svojich nenávistných 

politických postojov, urážanie politických opoentov (vraj R. Fico je agent Kremľa) a šírenie 

jednostranných politických stanovísk. Bez akejkoľvek zásadnejšej oponentúry zo strany 

moderátora Závodského. Vzhľadom na precedens, ktorý vznikol rozhodnutím Rady o začatí 

správneho konania s rádiom Frontinus kvôli diskusii s poslancom Blahom (vraj moderátor 

málo oponoval), žiadam preveriť, či moderátor Závodský dostatočne oponoval ministrovi 

Naďovi, keďže ten bol jediným hosťom v relácii a žiadna oponentúra nebola rádiom 

zabezpečená. Nedošlo k porušeniu zákona o mediálnych službách vo vzťahu k objektivite a 

nestrannosti publicistickej relácie?“  

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách  

 

§ 25 písm. b): „Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do 

evidencie podľa tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej 

plurality a objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a 

nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky; názory a 

hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského charakteru.“ 

 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

Podávateľ namietal slabú oponentúru moderátora voči „nenávistným politickým postojom“ 

ministra Naďa v diskusnom programe, v ktorom bol Naď jediným hosťom. 

Program sme posudzovali podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z., keďže ho 

považujeme za program aktuálnej publicistiky. 

Podľa § 8 ods. 4 zákona č. 264/2022 Z. z. je aktuálna publicistika program tematicky spätý so 

spravodajstvom, ktorý obsahuje komentáre k správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické 

stanoviská k udalostiam alebo názory politikov na jednotlivé témy. 

Hosťom programu bol politik, (vtedajší) poverený minister obrany Jaroslav Naď, ktorý sa 

vyjadroval k aktuálnym témam ako darovanie stíhačiek Ukrajine, kompenzácie za ne, 

modernizácia slovenskej armády. Vyjadroval sa tiež k politickým súperom, najmä k R. Ficovi, 

strane Smer a jej predstaviteľom. 

V súvislosti s posudzovaním programu podľa ustanovenia § 25 písm. b) sme skúmali, či 

vysielateľ zabezpečil objektívnosť a nestrannosť programu aktuálnej publicistiky. 

 

Posudzovaný program Braňo Závodský Naživo je diskusná relácia moderátora Braňa 

Závodského. Hosťom býva väčšinou jeden diskutujúci, aj keď v niektorých prípadoch býva 

prítomný oponent prostredníctvom telefonického spojenia.  

V súvislosti s podávateľovou námietkou, že minister Naď dostal „exkluzívny priestor“ môže 

byť užitočné zmieniť, že v programe dostávajú priestor aj opoziční politici, ktorí v ňom tiež 

zvyknú diskutovať bez prítomného politického oponenta. Napríklad dňa 23. 1. 2023 bol 

jediným hosťom podpredseda Smeru-SD J. Blanár. Hosťom býva opakovane aj predseda strany 

Hlas-SD P. Pellegrini (21. 4. 2023, 17. 2. 2023, 19. 12. 2022). Dňa 8. 12. 2022 bol hosťom 

programu podpredseda Smeru L. Kamenický (telefonickým hosťom bol v tomto prípade aj Š. 

Kišš z PS). Dňa 18. 4. 2023 bol hosťom  podpredseda  Smeru Richard Takáč (telefonickým 

hosťom bola Jarmila Halgašová z SaS). 1 

 

                                                 
1 https://www.expres.sk/relacie/brano-zavodsky-nazivo/10/ 



Podľa ustanovenia § 16 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z. poskytovateľ obsahovej služby 

poskytuje obsahovú službu slobodne a nezávisle. Do jej obsahu možno zasahovať iba na 

základe zákona a v jeho medziach. 

Je právom vysielateľa vybrať si hostí do diskusie a témy rozhovoru podľa vlastného slobodného 

uváženia. Zároveň však musí zabezpečiť, aby vysielanie bolo v súlade so zákonom, v tomto 

prípade s ustanovením § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.  

Prítomnosť iba jedného hosťa v diskusii a tým pádom absencia oponenta v programe nemusí 

nevyhnutne znamenať rozpor s kritériami objektívnosti a nestrannosti, v takom prípade sú však 

zvýšené nároky na výkon moderátora. Z rozhodovacej praxe Rady vyplýva, že najmä v prípade, 

ak je hosťom programu zástupca len jedného prúdu v rámci politického spektra, je práve úlohou 

moderátora kladením vyvažujúcich otázok a argumentov zabezpečiť objektivitu a nestrannosť 

prezentovaných informácií. V prípade potreby je úlohou moderátora upozorniť diskutujúceho 

na neprítomnosť dotknutej strany a jej nemožnosť brániť sa. Rovnako by mal konfrontovať 

jednotlivé tvrdenia hostí vyznievajúce kriticky s názormi a argumentmi druhej strany. 

 

Diskusia s povereným ministrom obrany J. Naďom sa týkala odovzdania slovenských stíhačiek 

Mig-29 Ukrajine, náhrady za ne a modernizácie slovenskej armády. 

Hneď v úvode moderátor Závodský v súvislosti s odovzdaním migov Ukrajine zmienil 

vyjadrenie R. Fica, podľa ktorého na Ukrajinu odletel „šrot“. Naď v reakcii uviedol, že od 

začiatku hovorili o troch až piatich letuschopných migoch. Uviedol, že hovorili aj o náhradných 

dieloch a systéme KUB.  

Moderátor zmienil vyjadrenie R. Fica, ktorý varuje pred ruskou odvetou v súvislosti 

s darovanými migmi. Ako uviedol moderátor, Fico sa pýta, či to nemá slúžiť na to, aby sa niekto 

pokúsil odložiť septembrové  parlamentné voľby. Naď v reakcii uviedol, že každé mediálne 

vyjadrenie R. Fica je plné klamstiev, strašenia a „keby mu to písala ruská ambasáda, aby to 

takto hovoril, tak by to nevyzeralo inak“. Podľa Naďa Fico absolútne nekoná v záujme 

Slovenskej republiky, naopak, „všetky jeho vyjadrenia podporujú to tvrdenie, že koná v záujme 

Ruskej federácie“. Naď uviedol, že všade v zahraničí počúva „len aby sa nestal Fico premiérom, 

lebo Fico je naozaj nebezpečný“. Moderátor reagoval otázkou: „To vám kto toto hovorí?“. Naď 

neuviedol konkrétne mená. Povedal, že „všetci politici, s ktorými sa stretáva, všetci šéfovia 

rôznych medzinárodných organizácií“. Podľa Naďa všetci majú ten istý strach, lebo sú 

presvedčení, že Fico je čistý predstaviteľ záujmov Ruskej federácie. 

Moderátor spomenul Ficove tvrdenia o mobilizácii a pýtal sa, či on alebo nejaké bezpečnostné 

zložky nepripravujú v tejto súvislosti podnet na generálnu prokuratúru za šírenie poplašnej 

správy. Naď v reakcii kritizoval generálneho prokurátora za nečinnosť. Uviedol, že ho 

niekoľkokrát vyzýval, ale nikdy na to nereagoval. 

Moderátor sa ďalej v súvislosti s odovzdaním migov zmienil o tom, že sa objavujú pochybnosti 

o tom, či je proces ich odovzdania ústavne čistý. Spomenul aj to, že strana Smer opakuje, že to 

bolo v rozpore s ústavou a R. Fico sa chystá podať vo veci trestné oznámenie. Naď v reakcii 

uviedol, že sa chystá osloviť členov vlády, ktorí odovzdanie migov odhlasovali, aby na Fica 

spoločne podali trestné oznámenie za falošné obvinenie: „lebo obviňovať vládu, ktorá 

jednohlasne teda odsúhlasila medzivládnu dohodu, zo sabotáže, to už nie je sranda... tak nech 

Robert Fico potom teda dokáže, akým spôsobom sme tú sabotáž zrealizovali, a keď nie, tak nech 

teda pyká za svoje skutky, lebo on má tých problémov so súdmi a s trestnými oznámeniami 

a s orgánmi činnými v trestnom konaní naozaj veľmi veľa, za všetko, čo narobil...“. Na 

poznámku moderátora, že „už troška menej, preto dostal 363-ku od pána generálneho 

prokurátora“ Naď pokračoval: „Tak 363-ka sa môže dať raz, druhýkrát, tretíkrát, ale na konci 

dňa spravodlivosť príde a na Roberta Fico určite príde za všetko, čo spravil, vrátane únosu 

Vietnamca aj s Kaliňákom a všetko možné, jednoducho, to všetko príde. Oni sa môžu tváriť, 

môžu naťahovať čas, môžu čokoľvek spraviť, ale spravodlivosť si ich nájde, o tom 



nepochybujem, akokoľvek sa bude ktokoľvek snažiť...“. Moderátor reagoval: „To hovoríte 

preto, lebo tomu veríte, nie, že máte nejaké informácie, hej, že...?“. Naď uviedol, že nemá, ale 

verí tomu, lebo „keď urobíte sto zlých skutkov, protizákonných, tak aj keby aj 90 vám prešlo, 

tak desať neprejde“. 

Moderátor ďalej poukazoval na existenciu kritiky postupu vlády v súvislosti s odovzdaním 

migov. Uviedol, že Fico a oponenti ťažia z Naďových krokov, ktoré môžu vyznievať „divne“ 

(moderátor zmienil snahy o zaangažovanie parlamentu do rozhodovania o migoch a sľubovanú 

právnu analýzu): „Keby ste boli až taký presvedčený, asi by ste nerobili všetky tie kroky okolo 

toho.“. Naď reagoval, že tieto kroky si vyžiadala Národná rada. Pripomenul tiež, že vo veci bol 

v NR SR zvolaný výbor, „najväčší kritici Fico a Pellegrini“ naň však neprišli. Naď uviedol, že 

na tomto výbore zodpovedal všetky otázky vrátane utajovaných informácií. Vyjadril 

presvedčenie, že odovzdanie migov je „právne čisté“ a „morálne nespochybniteľné“. Moderátor 

v tejto súvislosti Naďovi pripomenul, že podľa prieskumov nepresvedčil o potrebe a správnosti 

odovzdania migov štvrtinu obyvateľov. 

V ďalšej časti bola predmetom diskusie kompenzácia za odovzdané stíhačky. Naď potvrdil, že 

za 13 migov dostaneme 250 miliónov z EÚ a 12 nových vrtuľníkov AH-1Z Viper s viac ako 

520 protitankovými navádzacími strelami Hellfire, výcvikom pilotov a obslužného personálu 

v hodnote miliardy za 340 miliónov dolárov. Naď to označil za fantastickú správu, vynikajúcu 

ponuku a výborný nákup, ktorým slovenská armáda získa novú spôsobilosť, ktorú v minulosti 

stratila. Ponuku si podľa neho pochvaľujú aj vojaci. Uviedol, že o túto ponuku sa bili aj iné 

štáty, nemusíme ju však prijať, ale to by bolo, ako keby sme vyhodili 700 miliónov von oknom.  

V súvislosti s diskusiou o kompenzácii za migy Naď kritizoval R. Fica a jeho vlády za ich 

postoj k obrane. Uviedol, že Fico mal negatívny pohľad na obranu, „rozdával techniku svojim 

kamarátom za zlomkové ceny“, „doškrtal rozpočet na úplné dno“. Moderátor reagoval, že 

Ficové vlády nakúpili vrtuľníky Black Hawk a stíhačky F-16. Naď v tejto súvislosti uviedol, že 

„tí ľudia, ktorí sa dnes búchajú do pŕs, to boli ľudia, ktorí nakupovali od Ameriky najviac 

techniky“. 

Moderátor sa Naďa ďalej pýtal, či nové vrtuľníky nie sú pre Slovensko „luxus“ a či si ich 

prevádzku vieme dovoliť a nemali sme ako kompenzáciu požadovať niečo iné. Naď uviedol, 

že na prevádzku peniaze budeme mať aj bez navyšovania kapitoly, pretože na obranu, na rozdiel 

od vlád R. Fica, dávame v súčasnosti až 2 %. Budeme však musieť spraviť reprioritizáciu. Naď 

sa pochválil dobrým hospodárením rezortu, pripomenul, že sme si mohli dovoliť preplatiť 

švédske transportéri CV-90: „lebo jednoducho sme dokázali ušetriť peniaze, nerozkrádame ako 

v minulosti, a tým pádom vieme preplatiť veci“. 

V ďalšej časti moderátor otvoril tému pôsobenia ruskej ambasády v súvislosti so šírením 

propagandy a hoaxov. Moderátor sa pýtal, či by sme celú ambasádu nemali zavrieť. Naď 

reagoval, že okrem šírenia klamstiev, dezinformácii a vojnovej propagandy sa ambasáda aj 

vyhráža, čo označil za neprijateľné. Uviedol však, že zavretie ambasády je krajný krok a to by 

sme asi urobiť nemali. V tejto súvislosti sa Naď opäť zmienil o R. Ficovi a predstaviteľoch 

Smeru. Uviedol, že s ruskými diplomatmi sa stretávajú „iba extrémisti a potom ešte z ruskej 

ambasády chodia ako na klavír na Smer“. Uviedol tiež, že „za vlády Roberta Fica sa chodilo 

s fľaškami alkoholu na ruskú ambasádu“.  

V závere sa Naď dotkol otázky zbavovania sa vojenskej závislosti na starej ruskej technike. 

Uviedol, že byť závislý na akejkoľvek pomoci z Ruskej federácie je mimoriadne nebezpečné. 

V tejto súvislosti sa opäť zmienil o R. Ficovi: „A to ste videli, však Fico chodil do Moskvy, 

prosil o predlžovanie života na ruskú techniku. No prečo to robil? Určite nie kvôli záujmom 

Slovenskej republiky.“. 

 

* 

 



V rámci posudzovania programu podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. sme 

sa pozreli na výkon moderátora, keďže J. Naď bol jediným hosťom a dostal nadštandardný 

priestor na prezentáciu svojich stanovísk a postojov. 

 

- Moderátor v úvode prezentoval kritické vyhlásenia R. Fica ohľadne odovzdania slovenských 

stíhačiek Ukrajine: „Okrem iného on varuje aj pred ruskou odvetou za tento náš dar, alebo 

teda za tie MIG-y, ktoré posielame na Ukrajinu. Hovorí doslova, ak takáto reakcia zo strany 

Ruskej federácie príde, a nejakú podobnú pravdepodobne bude mať, pýtam sa, či to nemá slúžiť 

na to, aby sa niekto pokúsil odložiť septembrové parlamentné voľby. Znovu hovorí o tejto téme, 

o ktorej hovoril aj so svojím podpredsedom Blahom, keď vraveli, že hrozí mobilizácia, 

a zrušené voľby 30. septembra.“. 

 

- Moderátor reagoval na Naďove tvrdenie, že kdekoľvek v zahraničí počúva len aby sa Fico 

nestal premiérom, lebo Fico je nebezpečný. Moderátor: „To vám kto hovorí toto?“ 

 

- Moderátor uviedol, že ohľadne ústavnosti postupu vlády pri odovzdávaní migov sa objavujú 

pochybnosti rôznych právnych expertov a aj opozičnej strany Smer. Moderátor uviedol, že Fico 

sa chystá podať trestné oznámenie a citoval jeho vyjadrenie: „Robert Fico zrovna v tej TV 

Markíza oznámil, že dnes sa chystá podať trestné oznámenie, citát, je to trestné oznámenie, 

ktoré smeruje k všetkým členom vlády, ktorí rozhodovali v tomto trestnom oznámení, hovoríme 

o podozrení zo spáchania trestného činu zneužívania právomoci verejného činiteľa 

a porušovania povinností pri správe cudzieho majetku, plus k tomu ešte treba dať aj sabotáž, 

hovorí Robert Fico.“. 

 

- Na inom mieste moderátor Naďovi pripomenul, že Fico pri svojej kritike procesu 

odovzdávania migov ťaží aj z jeho zmätočného postupu: „...na druhej strane, pán minister, 

Fico trochu ťaží... z vašich krokov, lebo najskôr celú tú transakciu malo prerokovať plénum 

parlamentu... Potom ste chceli, aby teda parlament ešte teda aj v rámci toho prerokovania 

prijal nejaké odporúčacie, alebo ja neviem aké uznesenie smerom ku vláde. Potom ste nám 

sľubovali právnu analýzu. Potom už nie celkom. Potom už z tej právnej analýzy boli len teda 

dohoda vlády a v úvodzovkách len medzinárodná zmluva. A teraz to neberte tak, že ja 

spochybňujem, toto je vaša vec, ako to riešite, ale či vám to neznie trošku divne celé a či vás na 

tom nič nevyrušuje, pán minister?“. Závodský dodal: „Keby ste boli až taký presvedčený, asi 

by ste nerobili všetky tie kroky okolo toho.“. 

 

- Moderátor sa Naďa pýtal, prečo aj v prípade migov nepostupovali „v tichosti“ ako v prípade 

odovzdania systému S-300: „No, v každom prípade sa vám to skomplikovalo, viete, možno 

niektorý kritik by narazil, by bol práve z toho opačného, nechcem rovno povedať, extrému, ale 

názorového prúdu, a povedal by, no veď máte skúsenosť s S-300, prečo ste to nevybavili všetko 

potichu, neinformovali.“. 

 

- Moderátor kriticky poukázal na vystúpenie vtedajšieho povereného premiéra Hegera, ktorý sa 

po rozhovore s ukrajinským prezidentom verejne zaviazal „urobiť všetko pre to, aby sme tie 

MIG-y tam dostali“. Pýtal sa Naďa, či si to Heger nevyčíta, keďže vystúpenie rozprúdilo 

obrovskú diskusiu a hoaxy: „Nevyčíta si dnes, keď sa tak bavíte medzi sebou s premiérom 

Eduardom Hegerom, trošku to vystúpenie po rozhovore s prezidentom Zelenským, kde tak 

oduševnene to povedal, že urobí všetko pre to, aby sme tie MIG-y tam dostali... len či si to 

nevyčíta, že rozprúdilo to tu obrovskú diskusiu, aj hoaxy?“. 

 



- Moderátor reagoval, keď Naď ohľadne odovzdania migov Ukrajine argumentoval morálkou: 

„Áno. Tomu rozumiem, len aj vy rozumiete zas, pán minister, že aké môže byť argumentovanie 

morálkou nad pravidlami, môže si to niekto popliesť s úplne inou morálkou...“. 

 

- Moderátor pripomenul Naďovi, že podľa prieskumov nepresvedčil o správnosti odovzdania 

migov Ukrajine štvrtinu obyvateľov: „Podľa viacerých prieskumov vrátane Ipsos pre Denník 

N štvrtinu obyvateľov ste nepresvedčili, že by sme tam tie bojové lietadlá mali dať.“. 

 

- Moderátor reagoval na Naďovu kritiku R. Fica, že škrtal rozpočet obrany a rozdával vojenskú 

techniku svojim kamarátom za zlomkové ceny: „No, ale aj nakupoval, Black Hawky, síce 

nevybavené stíhačky F-16...“. 

 

- Moderátor sa ohľadne kompenzácie za migy dodané Ukrajine, ktorou majú byť nové americké 

vrtuľníky Viper, pýtal, či tieto vrtuľníky nie sú pre nás luxus: „...na druhej strane je to celkom 

drahá spôsobilosť, náročná na obsluhu, aj riadenie, už sme sa stihli dočítať v médiách, že okolo 

4 700 dolárov to má na hodinu letovej prevádzky. A teda otázka je takáto, že, alebo dám rovno 

dve otázky dohromady, že či toto pre nás nie je luxus, či na to budeme mať, po tom, keď už tie 

Vipery tu budú, a či sme nemohli od Američanov žiadať namiesto nich niečo iné?“. 

 

- Moderátor poukázal na slabú komunikáciu Naďa a vlády smerom k verejnosti v súvislosti 

s vojenskou pomocou Ukrajine: „Mimoriadne dôležitý morálny počin, darovanie aj zbraní, 

nielen humanitárnej pomoci na Ukrajinu, na druhej strane tie nenávistné postoje, prípadne 

postoje vašich politických oponentov, najmä zo strany Smer, tak čo s tým, pán minister, ako je 

to možné, že nedokážete to komunikovať lepšie, ak je to morálne a skrátka správne...?“ Na inom 

mieste v diskusii sa moderátor opäť pýtal: „No, dobre, ale prezidentka hovorí, že treba 

vysvetľovať s empatiou a pochopením, tak či to dokážete a či tomu aj sami svojimi krokmi...?“ 

 

 

Hoci mal J. Naď ako jediný hosť v programe k dispozícii nadštandardný priestor na 

komunikáciu svojich postojov, uvedené podľa našej mienky ukazuje, že moderátor Naďovi pri 

diskutovaných témach oponoval a ten musel reagovať na jeho kritické otázky. Pripomenul 

Naďovi zmätočný postup a komunikáciu pri rozhodovaní o zaslaní migov Ukrajine, 

neschopnosť presvedčiť verejnosť o správnosti a morálnosti tohto kroku, konfrontoval Naďa 

s postojmi polit. oponentov, alebo dopytoval sa ohľadne vhodnosti a finančnej udržateľnosti 

prevádzky nových amerických bojových vrtuľníkov, ktoré nám boli ponúknuté ako 

kompenzácia za migy.  

 

* 

 

Podávateľ namietal, že J. Naď mal „exkluzívny priestor“ na šírenie svojich nenávistných 

politických postojov a urážanie politických oponentov (R. Fica mal označiť ako agenta 

Kremľa) a moderátor mu pri tom zásadnejšie neoponoval. 

  

Osoba R. Fica (jeho súčasného politického pôsobenia, príp. činnosti jeho minulých vlád), bola 

opakovane predmetom diskusie a kritiky J. Naďa. Moderátor v úvode avizoval, že sa hosťa na 

R. Fica a jeho postoje bude pýtať z dôvodu, že sa k téme odoslania migov vyjadruje a Naďa 

kritizuje: „Viackrát budem sa pýtať na Roberta Fica, lebo aj včera, v, myslím, TV Markíza 

hodne reagoval smerom k tomuto obchodu, aj ku vám.“. 

 



- Naď v rámci diskusie naznačoval, že Fico koná v záujme Ruskej federácie, resp. že nekoná 

v záujme Slovenskej republiky. V úvode diskusie reagoval na vyššie uvedený podnet 

moderátora o Ficových vyjadreniach týkajúcich sa ruskej odvety za odovzdanie slovenských 

stíhačiek Ukrajine, hrozby zrušenia parlamentných volieb 30. septembra a mobilizácie. Naď 

v reakcii na Fica uviedol: „Každé jedno mediálne vyjadrenie Roberta Fica či cez sociálne siete, 

alebo na tlačových konferenciách, alebo v televíznych reláciách je plné klamstiev, strašenia 

ľudí, a keby mu to písala ruská ambasáda, aby to takto hovoril, tak by to nevyzeralo inak. Je to 

hrozné. Ten človek absolútne, ale absolútne nekoná v záujme Slovenskej republiky, naopak, 

všetky jeho vyjadrenia podporujú to tvrdenie, že koná v záujme Ruskej federácie. Treba sa pýtať 

prečo, treba sa pýtať, akým spôsobom je motivovaný, aby to robil. Jednoducho, je to hrozné. 

A môžem úplne otvorene povedať, pán redaktor, že kdekoľvek v zahraničí som, kdekoľvek 

v zahraničí som, všade počujem to isté, len aby sa nestal Fico premiérom, lebo Fico je naozaj 

nebezpečný...“. 

Naďove vyjadrenie bolo reakciou na medializované vyhlásenie R. Fica, ktoré prezentoval na 

tlačovej besede o odovzdaní stíhačiek Mig-29 Ukrajine dňa 15. 3. 2023. Fico na tlačovke 

uviedol, že rozhodnutie vlády SR je „aktom otvoreného nepriateľstva proti Ruskej federácii“. 

Ako správne citoval moderátor Závodský v programe, Fico na tlačovke uviedol: „Ak takáto 

reakcia zo strany Ruskej federácie príde a nejakú podobu pravdepodobne bude mať, pýtame 

sa, či to nemá slúžiť na to, aby sa niekto pokúsil odložiť septembrové parlamentné voľby.“. Fico 

ďalej na tlačovke avizoval „agresívne útoky proti opozícii“, „domové prehliadky, prehliadku 

centrály strany Smer-SD“, ktoré slúžia len na to, aby „prekryli to, čo dnes urobili, pokiaľ ide 

o otvorený akt nepriateľstva k Ruskej federácii“.2   

Portál Infosecurity.sk venujúci sa dezinformačným trendom v slovenskom mediálnom a online 

priestore pravidelne zmieňuje niektorých predstaviteľov strany Smer-SD v súvislosti so šírením 

dezinformačných naratívov ohľadne vojny na Ukrajine. Vo svojom reporte o proruských 

naratívoch z marca 2023 portál uviedol, že  na rozhodnutie vlády o odovzdaní migov Ukrajine 

zareagovali aj slovenskí „prokremeľskí aktéri“. Pokračovali v rétorike o zaťahovaní Slovenska 

do vojny a oslabovaní slovenskej obrany. Ako uvádza portál, dôležitou súčasťou informovania 

o tomto kroku vlády sa stalo spochybňovanie jeho ústavnosti kvôli tomu, že vláde bola v 

decembri 2022 vyslovená nedôvera. Zmienené bolo video podpredsedu strany Ľ. Blahu 

zdieľané facebookovým profilom internetového rádia Slobodný vysielač, v ktorom Blaha 

varoval pred vyhlásením vojnového stavu a zrušením septembrových parlamentných volieb: 

„Slovensku hrozí priamy vstup do vojny, mobilizácia, vyhlásenie vojnového stavu a zrušenie 

volieb… Kedy vyjsť do ulíc, ak nie teraz… Slovensko sa rúti do najväčšej katastrofy od druhej 

svetovej vojny.“ Autori predmetného reportu upozorňujú, že nepodložené vyhlásenia o zrušení 

volieb sú veľmi nebezpečnou stratégiou, pretože voľby sú kľúčovým elementom demokracie. Za 

šírením strachu z mobilizácie a vyhlásenia vojnového stavu je snaha o mobilizáciu voličov 

apelom na emócie, s ktorými sa dá ľahko manipulovať.3  

V uvedenej línii, naznačujúc prípadnú ruskú odvetu za odovzdanie migov, reagovalo na 

rozhodnutie slovenskej vlády aj samotné ruské veľvyslanectvo na Slovensku: „Bratislava si 

musí jasne uvedomiť, že čoraz aktívnejšie zapájanie sa do vojenskej podpory kyjevského 

režimu môže mať za následok nepredvídateľnú a nebezpečnú eskaláciu konfliktu, za ktorú 

budú niesť plnú zodpovednosť výlučne iniciátori prijímaných rozhodnutí.“.4 

                                                 
2 https://sita.sk/nikto-nepochybuje-o-odovzdani-stihaciek-mig-29-tvrdi-fico-a-vnima-to-ako-akt-otvoreneho-

nepriatelstva-proti-rusku-video/ 
3https://infosecurity.sk/dezinfo/slovenski-dezinformatori-pomahali-sirit-rusku-propagandu-aj-v-marci-report-

proruskych-narativov-marec-2023/  
4 https://www.topky.sk/cl/10/2487573/Ostra-reakcia-ruskeho-velvyslanectva-na-darovanie-migov-Ukrajine--

Otvorene-vyhrazky---Bratislava-si-musi-jasne-uvedomit--- 



Vyjadrenie J. Naďa v programe, ktorým naznačil, že R. Fico koná v záujme Ruskej 

federácie (použil formuláciu „jeho vyjadrenia podporujú tvrdenie, že koná v záujme 

Ruskej federácie“) sa podľa našej mienky opiera o skutkový základ, ktorým je R.Ficove 

šírenie naratívu o ruskej odvete, resp. nepodložené a konšpiračne ladené tvrdenia 

o zrušení volieb a mobilizácii,  a je reakciou na ne. Podľa našej mienky bolo toto 

vyjadrenie v predmetnom kontexte z hľadiska posudzovania programu podľa § 25 písm. 

b) prípustné. 
 

- V programe tiež z úst Naďa zaznelo, že „za vlády R. Fica sa chodilo s fľaškami alkoholu na 

ruskú ambasádu“. Tvrdenie ostalo bez reakcie moderátora.  

Informácia, ktorú prezentoval Naď nie je novou informáciou. V roku 2017 bola zverejnená 

správa, že vysoký úradník ministerstva obrany, riaditeľ odboru medzinárodných vzťahov 

ministerstva obrany Oleg Havasi (rezort za tretej Ficovej vlády spravovala SNS) obedoval na 

ruskej ambasáde s ruským vojenským pridelencom, pričom ako pozornosť svojmu hostiteľovi 

priniesol fľašu vína. O udalosti informoval napr. portál Pluska.sk.5 

 

- Naď v programe uviedol, že „z ruskej ambasády chodia ako na klavír na Smer“.  

Informácie o kontaktoch predstaviteľov ruskej ambasády s predstaviteľmi strany Smer boli 

v minulosti medializované. Napr. redaktor denníka Sme M. Katuška vo februári 2022 priniesol 

informáciu o „nedávnom kontakte“ Mariána Kéryho zo Smeru s ruským veľvyslancom 

Bratčikovom.6 Medializovaná tiež bola informácia, že veľvyslanec Bratičikov vystúpil ako 

čestný hosť na oslave Smeru pri príležitosti výročia SNP vo Zvolene v roku 2022, teda už po 

ruskej invázii na Ukrajinu. Voči vystúpeniu veľvyslanca protestovalo slovenské ministerstvo 

zahraničných vecí. Vtedajší minister I. Korčok uviedol: „Je nehorázne, že smeráci sa ako jeden 

muž postavili za oficiálneho predstaviteľa štátu, ktorý vedie brutálnu vojnu proti nášmu 

susedovi, a pošliapali tak aj pamiatku tých, ktorí položili život za našu slobodu a bojovali na 

správnej strane v SNP.“7 

 

 

- V programe sme tiež zaznamenali vyjadrenie obviňujúce R. Fica, príp. aj R. Kaliňáka, 

za „skutky“ z minulosti vrátane „únosu Vietnamca“. Naď v súvislosti s tým, že Fico sa 

chystá podať trestné oznámenie na členov vlády za rozhodnutie o odovzdaní migov 

Ukrajine uviedol, že bude oslovovať členov vlády, aby na oplátku podali trestné 

oznámenie na Fica za krivé obvinenie:  
J. Naď: „...tak nech Robert Fico potom teda dokáže, akým spôsobom sme tú sabotáž 

zrealizovali, a keď nie, tak nech teda pyká za svoje skutky, lebo on má tých problémov so súdmi 

a s trestnými oznámeniami a s orgánmi činnými v trestnom konaní naozaj veľmi veľa, za všetko, 

čo narobil...“ 

moderátor: „Už trošku menej, preto dostal 363-ku od pána generálneho prokurátora...“ 

J. Naď: „Tak 363-ka sa môže dať raz, druhýkrát, tretíkrát, ale na konci dňa spravodlivosť 

príde a na Roberta Fico určite príde za všetko, čo spravil, vrátane únosu Vietnamca aj 

s Kaliňákom a všetko možné, jednoducho, to všetko príde. Oni sa môžu tváriť, môžu naťahovať 

čas, môžu čokoľvek spraviť, ale spravodlivosť si ich nájde, o tom nepochybujem, akokoľvek sa 

bude ktokoľvek snažiť...“ 

                                                 
5 https://plus7dni.pluska.sk/domov/vysoky-uradnik-ministerstva-obrany-prichyteny-ruskej-ambasade-flastickou-

co-tam-robil 
6 https://domov.sme.sk/c/22830998/ruske-velvyslanectvo-je-ako-nepriehladna-skrinka-odporcovia-usa-maju-ale-

dvere-otvorene.html 
7 https://domov.sme.sk/c/22995913/smer-si-urobil-vlastne-oslavy-vyrocia-snp-vo-zvolene-pozval-aj-ruskeho-

velvyslanca.html 



moderátor: „To hovoríte preto, lebo tomu veríte, nie, že máte nejaké informácie, hej, že...?“ 

J. Naď: „Nie, ja tomu verím...“ 

V predmetnej súvislosti je potrebné uviesť, že R. Fico podľa našich vedomostí nečelí 

v súčasnej dobe žiadnej žalobe a ani obvineniu súvisiacemu s výkonom exekutívnej 

funkcie v minulosti, a to ani v prípade kauzy únosu vietnamského občana z Berlína, kde 

existujú podozrenia vyplývajúce zo zistení nemeckých úradov o možnom zapojení 

slovenskej strany pri transporte (únose) vietnamského občana hľadajúceho v Nemecku 

politický azyl do Vietnamu.8 

Domnievame sa, že moderátor Závodský mohol v prípade tohto vyjadrenia (ktoré ani 

priamo nesúviselo s diskutovanou témou)  reagovať dôraznejšie a prípadne upozorniť 

hosťa na neprítomnosť dotknutej strany. 
 

- Inde v rámci diskusie sa Naď vyjadroval k predlžovaniu životnosti ruskej techniky: „A to ste 

videli, však Fico chodil do Moskvy, prosil o predlžovanie života na ruskú techniku. No prečo to 

robil? Určite nie kvôli záujmom Slovenskej republiky.“ Moderátor reagoval: „No vidíte, a do 

toho tu máme postoje, ktoré ste aj vy spomínali, nášho generálneho prokurátora, ktorý pred 

časom podpisoval dohodu v Moskve na tamojšej Generálnej prokuratúre, ktorý spochybňoval 

našu obrannú dohodu so Spojenými štátmi americkými, čo by nebolo akoby zlé, ale práve v tom 

kontexte pozývacích zmlúv...“ 

Konkrétnu správu, že Fico bol v Rusku v súvislosti s „predĺžovaním životnosti ruskej techniky“ 

sa nám nepodarilo dohľadať. (V predmetnej súvislosti sú známe napr. snahy ministerstva 

obrany počas Pellegriniho vlády o ekonomicky nevýhodné predlžovanie abonentnej zmluvy na 

prevádzku ruských stíhačiek Mig-29 až do dodania nových stíhačiek F-16. V tom čase však 

rezort riadila SNS a podľa dostupných informácií išlo o iniciatívu nominantov tejto strany.)9 

 

* 

 

Ako je zrejmé z uvedeného, v programe zazneli aj kritické vyjadrenia na adresu neprítomného 

R. Fica, na ktoré moderátor podľa našej mienky reagoval nedostatočne. Prikláňame sa  však k 

názoru, že z hľadiska ich rozsahu, celkového kontextu a vyznenia diskusie, tieto nedostatky vo 

vedení diskusie nezadávajú dôvod na začatie správneho konania v súvislosti s možným 

porušením ustanovenia § 25 písm. b) ZMS.  

Prezentovaná kritika R. Fica zo strany J. Naďa vychádzala z R.Ficových medializovaných 

vyhlásení a postojov a bola do veľkej miery reakciou na ne (moderátor v úvode: „Viackrát 

budem sa pýtať na Roberta Fica, lebo... hodne reagoval smerom k tomuto obchodu, aj ku 

vám.“), prípadne zo známych a medializovaných informácií týkajúcich sa kontaktov 

predstaviteľov Smeru, resp. predstaviteľov vlád R. Fica, s predstaviteľmi ruskej ambasády.  

Čo sa týka celkového vedenia diskusie moderátorom, je podľa nás možné konštatovať, že 

moderátor hosťovi ohľadom hlavnej diskutovanej témy (odovzdanie stíhačiek a kompenzácia 

za ne) oponoval dostatočne („No, ale aj nakupoval, Black Hawky, síce nevybavené stíhačky F-

16...“; „Keby ste boli až taký presvedčený, asi by ste nerobili všetky tie kroky okolo toho.“; 

„...či vám to neznie trošku divne celé a či vás na tom nič nevyrušuje, pán minister?“; „A teda 

otázka je takáto, že či toto pre nás nie je luxus, či na to budeme mať?“; „Tomu rozumiem, len 

aj vy rozumiete zas, pán minister, že aké môže byť argumentovanie morálkou nad pravidlami.“; 

„...viete, možno niektorý kritik by povedal, prečo ste to nevybavili všetko potichu?“), 

poukazoval na Naďove chyby a nedostatky, príp. chyby vlády a premiéra („Fico trochu ťaží... 

z vašich krokov...“; „Podľa viacerých prieskumov vrátane Ipsos pre Denník N štvrtinu 

obyvateľov ste nepresvedčili...“; „Nevyčíta si dnes, keď sa tak bavíte medzi sebou s premiérom 

                                                 
8 https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/656365-zilinka-za-svoje-slova-o-unose-vietnamca-sa-neospravedlnim/ 
9 https://sita.sk/predlzovanie-zivotnosti-stihaciek-mig-29-je-nevyhodne-pellegrini-by-mal-podla-opozicie-konat/ 



Eduardom Hegerom, trošku to vystúpenie po rozhovore s prezidentom Zelenským?“; „...ako je 

to možné, že nedokážete to komunikovať lepšie, ak je to morálne a skrátka správne...?“), 

predkladal stanoviská protistrany („Okrem iného on varuje aj pred ruskou odvetou za tento náš 

dar...“; „Robert Fico zrovna v tej TV Markíza oznámil, že dnes sa chystá podať trestné 

oznámenie...“). Moderátor takýmto spôsobom diskusiu vyvažoval a vyjadrenia hosťa 

konfrontoval so stanoviskami druhej strany. 

 

Na základe uvedeného konštatujeme, že v monitorovanom programe sme nezaznamenali také 

nedostatky, ktoré by zadávali dôvod na začatie správneho konania pre možné porušenie 

povinnosti vyplývajúcej z ustanovenia § 25 písm. b) ZMS.  

 

 

ZÁVER:  

Na základe uvedených skutočností si myslíme, že vysielateľ odvysielaním programu Braňo 

Závodský Naživo zo dňa 27. 3. 2023 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) zákona  

č. 264/2022 Z. z.  
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



K bodu č. 53 

Prepis/Popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností 

podľa zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00587) 

 

Monitorované vysielanie:  Braňo Závodský Naživo  

Deň vysielania:                   27. 3. 2023  

Čas vysielania:                    cca  12:11 h 

 

 

Vysielací čas (časová stopa): 

- cca 12:11 h – začiatok programu Braňo Závodský Naživo 

- cca 12:46 h – koniec programu Braňo Závodský Naživo 

 

Prepis: 

Branislav Závodský, moderátor: „Na Ukrajinu posielame naše MIG-y, prvé štyri tam už aj 

odleteli. Na Slovensko majú na oplátku priletieť americké Vipery so 700-miliónovou zľavou 

a ďalšie peniaze nám má poslať aj Európska únia. Pôjdu tieto peniaze naspäť do armády alebo 

na Kollárove sociálne programy? Bolo darovanie MIG-ov skutočne právne čisté? A čo naozaj 

potrebujú naši vojaci? Fico medzitým podáva na vládu trestné oznámenia a jeho Smer kraľuje 

ďalšiemu prieskumu. Prečo sa naopak prepadá OĽaNO a čo na to zatiaľ 5-percentní Hegerovi 

Demokrati? O tom všetkom sa budeme baviť dnes v relácii a pobavíme sa o tom s dočasne 

povereným ministrom obrany a podpredsedom mimoparlamentnej strany Demokrati 

Jaroslavom Naďom. Pán minister, dobrý deň, vitajte u nás.“ 

 

Jaroslav Naď, dočasne poverený minister obrany, podpredseda strany Demokrati, (hosť 

v štúdiu): „Dobrý deň prajem.“ 

 

Branislav Závodský: „Veľmi pekne ďakujem, že ste prišli. Mimoriadne aktuálne veci, stále 

nové a nové informácie, no tak som rád, že ste tu, aby sme snáď aj niečo dovysvetlili našim 

poslucháčom.“ 

 

Jaroslav Naď: „Ďakujem za pozvanie, kedykoľvek rád prídem.“ 

 

Branislav Závodský: „Ďakujeme veľmi pekne, si to vážime. No tak, najprv ešte pár otázok 

k tým MIG-om. Pán minister, z toho samozrejme, čo môžete nám prezradiť, ako pokračuje to 

odovzdávanie MIG-ov na Ukrajinu? Videli sme, že štyri tam odleteli, teda s ukrajinskými 

pilotmi už. Inak, na čo vám aj Fico ironicky odkázal, že odletel šrot na Ukrajinu.“ 

 

Jaroslav Naď: „No, tak my sme od začiatku hovorili, že tri až päť bolo letuschopných. Je 

pravda, že prišli ukrajinskí technici a ukrajinskí piloti, nejaký týždeň sa o ne starali, o tie 

lietadlá. Nakoniec tie štyri, ktoré sme od začiatku hovorili, že sú letuschopné, tak tie odleteli. 

Odleteli bezpečne, áno, s ukrajinskými pilotmi, medzinárodne koordinované a ostatné postupne 

po zemi a ďalšie informácie budeme dávať len tak, ako to bude možné z hľadiska bezpečnosti 

tých presunov.“ 

 

Branislav Závodský: „Rozumiem. Čiže nebude sa priebežne informovať, že ja neviem, už 

ďalšie dva sme poslali, alebo až keď bude celá akcia, keď skončí, alebo...“ 

 



Jaroslav Naď: „Asi to nemá veľký význam, aby sme priebežne informovali. Viete, Slovensko 

je malé, toto nie je nejaké púšť, keď robíte nejaké presuny, vždy to niekto vidí, vždy to niekto 

natočí, ale naozaj asi nie je v nikoho záujme, aby sme teraz priebežne informovali o tom, že 

kedy, kde a akým spôsobom to prevážame, a navyše nehovoríme samozrejme len o MIG-och 

ako takých, hovoríme aj o náhradných dieloch a hovoríme tiež o časti toho systému 

protivzdušnej obrany KUB, takže to všetko jednoducho spoločne s Ukrajincami priebežne 

splánovávame a realizujeme.“ 

 

Branislav Závodský: „Aj to budete potom sledovať, že ako sa tej technike darí na Ukrajine? 

Aj teraz v Správach sme hrali informáciu o tom, že tam nakrútili ten náš vrtuľník, ktorý sme, ja 

neviem kedy, pred...“ 

 

Jaroslav Naď: „Nie náš, český.“ 

 

Branislav Závodský: „Český, pardon.“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno, český.“ 

 

Branislav Závodský: „Ktorý už tam, ja neviem, rok dozadu...?“ 

 

Jaroslav Naď: „To je presne vidno, že aké bludy hovorí nejaká časť aj politickej spoločnosti 

na čele s Robertom Ficom. On tvrdí, že bojové vrtuľníky, že je nezmysel, že nám to netreba, 

a tak, a vidíte, Ukrajinci používajú aj staré, pôvodom sovietske vrtuľníky z Českej republiky, 

ktoré oni nejakým spôsobom oni dali dokopy, Česi, a nakoniec ich darovali Ukrajine, Mi-24, 

a teraz pomáhajú ochraňovať ukrajinské územie, lebo, samozrejme, bojový vrtuľník slúži na to, 

aby podporoval pozemné sily...“ 

 

Branislav Závodský: „K tomu sa určite dostaneme...“ 

 

Jaroslav Naď: „Takže len to s tým chcem povedať, že postupne jednotlivé krajiny dávajú tú 

techniku, ale pri väčších kusoch, alebo teda takých významnejších, ako sú napríklad či už S-

300 alebo MIG-y, tak tam, samozrejme, v prípade, že by prišlo k nejakému poškodeniu, alebo, 

nedajbože, zničeniu, tak o tom budeme informovaní, už keď nie inak, tak aj...“ 

 

Branislav Závodský: „K ničomu takému teda nedošlo, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „Ale zatiaľ neprišlo k ničomu takému.“ 

 

Branislav Závodský: „Aha, čiže aj tá S-300 stále funguje a bráni ukrajinský vzdušný priestor 

alebo nejaké konkrétne objekty?“ 

 

Jaroslav Naď: 

„Je to tak...“ 

 

Branislav Závodský: 

„Výborne.“ 

 

Jaroslav Naď: „Funguje a veľmi účinne pomáha zachraňovať ľudské životy.“ 

 



Branislav Závodský: „Viackrát budem sa pýtať na Roberta Fica, lebo aj včera, v, myslím, TV 

Markíza hodne reagoval smerom k tomuto obchodu, aj ku vám. Okrem iného on varuje aj pred 

ruskou odvetou za tento náš dar, alebo teda za tie MIG-y, ktoré posielame na Ukrajinu. Hovorí 

doslova, ak takáto reakcia zo strany Ruskej federácie príde, a nejakú podobnú pravdepodobne 

bude mať, pýtam sa, či to nemá slúžiť na to, aby sa niekto pokúsil odložiť septembrové 

parlamentné voľby. Znovu hovorí o tejto téme, o ktorej hovoril aj so svojím podpredsedom 

Blahom, keď vraveli, že hrozí mobilizácia, a zrušené voľby 30. septembra.“ 

 

Jaroslav Naď: „Každé jedno mediálne vyjadrenie Roberta Fica či cez sociálne siete, alebo na 

tlačových konferenciách, alebo v televíznych reláciách je plné klamstiev, strašenia ľudí, a keby 

mu to písala ruská ambasáda, aby to takto hovoril, tak by to nevyzeralo inak. Je to hrozné. Ten 

človek absolútne, ale absolútne nekoná v záujme Slovenskej republiky, naopak, všetky jeho 

vyjadrenia podporujú to tvrdenie, že koná v záujme Ruskej federácie. Treba sa pýtať prečo, 

treba sa pýtať, akým spôsobom je motivovaný, aby to robil. Jednoducho, je to hrozné. A môžem 

úplne otvorene povedať, pán redaktor, že kdekoľvek v zahraničí som, kdekoľvek v zahraničí 

som, všade počujem to isté, len aby sa nestal Fico premiérom, lebo Fico je naozaj 

nebezpečný...“ 

 

Branislav Závodský: „To vám kto hovorí toto?“ 

 

Jaroslav Naď: „Všetci politici, s ktorými sa stretávam, všetci šéfovia rôznych medzinárodných 

organizácií, to je jedno, všetci majú ten istý strach, lebo sú presvedčení o tom, že Robert Fico 

je čistý predstaviteľ záujmov Ruskej federácia, a dostal by sa takýto klin ruský vlastne, 

proruský, však Smer sovietska demokracia, to je samo o sebe jasné.“ 

 

Branislav Závodský: „No, ak ale otvorene tu hovorí o odkladaní septembrových 

parlamentných volieb, nebodaj ich zrušení...“ 

 

Jaroslav Naď: „Straší ľudí, straší ľudí.“ 

 

Branislav Závodský: „No, veď, ale ja neviem, že už som sa na to pýtal aj viacerých aj vašich 

kolegov, neviem, či aj vás, pán minister, že, alebo o tej mobilizácii, tak toto nie je niečo, na čo 

by sa mal pozrieť, povedzme, ja neviem, generálny prokurátor, alebo orgány činné v trestnom 

konaní? Nie je to, nepovažujete to za šírenie poplašnej správy?“ 

 

Jaroslav Naď: „Považujem a som absolútne presvedčený, že generálny prokurátor by mal 

konať, ale tiež vidím, že on koná len vtedy, keď ruská ambasáda niečo napíše na svojom 

Facebooku, možnože...“ 

 

Branislav Závodský: „Tak ja neviem, vy, alebo nejaké bezpečnostné zložky, nejaký podnet, že 

by dali, či to nie?“ 

 

Jaroslav Naď: „Viete, ja už som to niekoľkokrát hovoril aj verejne, nech sa na mňa nehnevá 

generálny prokurátor, ale v niektorých situáciách konal absolútne nepochopiteľne, príklad 

zmluva o obrannej spolupráci s USA, alebo ten známy cintorín vojenský.“ 

 

Branislav Závodský: „Myslíte tú zmluvu, ktorú prirovnával k pozývacím listom vojsk 

Varšavskej zmluvy?“ 

 



Jaroslav Naď: „Presne tak. A v prípade toho, že tu politici vyslovene strašia ľudí, klamú 

a zavádzajú a šíria dezinformácie, a dokonca vlastne hovoria o tom, že vláda má konať nejaké 

protidemokratické, proti zriadeniu opatrenia, napríklad odloženie volieb, to sú čisté klamstvá, 

a on na toto nereaguje, no tak sa treba pýtať pána generálneho prokurátora, prosím, pošite mu 

otázky, opýtajte sa ho, že prečo...“ 

 

Branislav Závodský: „Vy nezvažujete, hej, takéto...“ 

 

Jaroslav Naď: „Ja už som ho vyzval niekoľkokrát a nikdy na to nereagoval, jemu je to, on asi 

reaguje len vtedy, keď Robert Fico dáva nejaké, alebo ruská ambasáda.“ 

 

Branislav Závodský: „No dobre, tak aj k tomuto sa dostaneme, k tej ruskej ambasáde ešte. 

Napriek tomu, pán minister, že opakujete, aj teda dočasne poverený predseda vlády Eduard 

Heger, že celý proces je ústavne čistý, to isté aj minulý týždeň tu minister spravodlivosti v tomto 

štúdiu pán Karas. Napriek tomu sa objavujú pochybnosti rôznych právnych expertov, aj strana 

SSD, ak to správne teraz som povedal, zasa opakuje, že to bolo celé v rozpore s ústavou, 

a Robert Fico zrovna v tej TV Markíza oznámil, že dnes sa chystá podať trestné oznámenie, 

citát, je to trestné oznámenie, ktoré smeruje k všetkým členom vlády, ktorí rozhodovali v tomto 

trestnom oznámení, hovoríme o podozrení zo spáchania trestného činu zneužívania právomoci 

verejného činiteľa a porušovania povinností pri správe cudzieho majetku, plus k tomu ešte 

treba dať aj sabotáž, hovorí Robert Fico. No tým pádom to trestné oznámenie, teraz neviem, 

lebo on to nedopovedal, či to bude podávať na Generálnu prokuratúru, alebo kde sa takéto 

trestné oznámenie na členov vlády, ktorí schválili tú medzinárodnú zmluvu a odoslanie MIG-

ov na Ukrajinu, bude teda týkať aj vás, pán minister, očakávate, že budete stíhaní trestne...?“ 

 

Jaroslav Naď: „Ja očakávam samozrejme od Smeru všetko najhoršie, veď v konečnom 

dôsledku si pamätáte, že na mňa dali trestné oznámenie a bol som obvinený tesne pred voľbami 

minulými...“ 

 

Branislav Závodský: „Áno, aj vám odobrali mobil...“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak. Bol som obvinený. Celé to trvalo desať dní...“ 

 

Branislav Závodský: „... orgány činné v trestnom konaní.“ 

 

Jaroslav Naď: „... lebo to bol taký blud, ktorý zosnovali práve ľudia za vlády Smeru.“ 

 

Branislav Závodský: „No dobre, ale Smer nevládne a ani vás nemôže obviniť, čiže...“ 

 

Jaroslav Naď: „Ale trestné oznámenie dať môžu, veď samozrejme na to majú právo...“ 

 

Branislav Závodský: „To môžu.“ 

 

Jaroslav Naď: „Ja budem, počkám si teda, čo príde v tom trestnom oznámení, a uvidím, ako 

bude na to reagovať zodpovedný orgán, ale ja...“ 

 

Branislav Závodský: „Pozrie sa na to generálny prokurátor, myslíte?“ 

 



Jaroslav Naď: „Tak ja neviem. Príde mi to absurdné. Samozrejme, absurdné je už len to, že 

Robert Fico má ambíciu vykladať ústavu a neviem, niečo podobné, ale však nech si robí, čo 

chce...“ 

 

Branislav Závodský: „To môže len Ústavný súd samozrejme.“ 

 

Jaroslav Naď: „Nech si robí, čo chce, ale chcem hlavne povedať to, že ja budem normálne 

oslovovať členov vlády teda, ktorí jednohlasne sme odsúhlasili túto medzivládnu dohodu 

s Ukrajinou, aby sme dali všetci na Roberta Fica trestné oznámenie za falošné obvinenie, lebo 

akože, dávať trestné oznámenie...“ 

 

Branislav Závodský: „To myslíte vážne toto, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „Smrteľne vážne. Akonáhle dostaneme nejaký krok, že bol urobený, tak ja určite 

za seba to môžem povedať, že to spravím, a verím, že aj sa pridajú viacerí členovia vlády, a dám 

na neho trestné oznámenie za falošné obvinenie, lebo obviňovať vládu, ktorá jednohlasne teda 

odsúhlasila medzivládnu dohodu, zo sabotáže, to už nie je sranda. Takisto ako...“ 

 

Branislav Závodský: „Áno, doslova, ako som to citoval.“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak. Ja som tiež pozorne pozeral, tak nech Robert Fico potom teda 

dokáže, akým spôsobom sme tú sabotáž zrealizovali, a keď nie, tak nech teda pyká za svoje 

skutky, lebo on má tých problémov so súdmi a s trestnými oznámeniami a s orgánmi činnými 

v trestnom konaní naozaj veľmi veľa, za všetko, čo narobil...“ 

 

Branislav Závodský: „Už trošku menej, preto dostal 363-ku od pána generálneho 

prokurátora...“ 

 

Jaroslav Naď: „Tak 363-ka sa môže dať raz, druhýkrát, tretíkrát, ale na konci dňa 

spravodlivosť príde a na Roberta Fico určite príde za všetko, čo spravil, vrátane únosu 

Vietnamca aj s Kaliňákom a všetko možné, jednoducho, to všetko príde. Oni sa môžu tváriť, 

môžu naťahovať čas, môžu čokoľvek spraviť, ale spravodlivosť si ich nájde, o tom 

nepochybujem, akokoľvek sa bude ktokoľvek snažiť...“ 

 

Branislav Závodský: „To hovoríte preto, lebo tomu veríte, nie, že máte nejaké informácie, hej, 

že...?“ 

 

Jaroslav Naď: „Nie, ja tomu verím, však viete, keď urobíte...“ 

 

Branislav Závodský: „... vyšetrovania...“ 

 

Jaroslav Naď: „Keď urobíte sto zlých skutkov, protizákonných, tak keby aj 90 vám prešlo, tak 

desať jednoducho im neprejde.“ 

 

Branislav Závodský: „Áno, ale na druhej strane, pán minister, Fico trochu ťaží, aj vaši 

oponenti, aby som to nezosobňoval do jedného politika, z vašich krokov, lebo najskôr celú tú 

transakciu malo prerokovať plénum parlamentu, aj my sme sa tu rozprávali, že ste ochotný 

prísť na mimoriadnu schôdzu, kvôli vášmu programu to bolo presunuté, už sa k tomu parlament 

nevrátil. Potom ste chceli, aby teda parlament ešte teda aj v rámci toho prerokovania prijal 

nejaké odporúčacie, alebo ja neviem aké uznesenie smerom ku vláde. Potom ste nám sľubovali 



právnu analýzu. Potom už nie celkom. Potom už z tej právnej analýzy boli len teda dohoda 

vlády a v úvodzovkách len medzinárodná zmluva. A teraz to neberte tak, že ja spochybňujem, 

toto je vaša vec, ako to riešite, ale či vám to neznie trošku divne celé a či vás na tom nič 

nevyrušuje, pán minister.“ 

 

Jaroslav Naď: „Keď to poviete, ako ste to povedali, tak to tak môže znieť, ale potom si 

povedzme, ako to reálne bolo. My sme od začiatku na vláde hovorili, že sme presvedčení o tom, 

že právny stav nám umožňuje, aby sme jednoducho ten materiál na Ukrajinu darovali. 

Zároveň...“ 

 

Branislav Závodský: „Keby ste boli až taký presvedčený, asi by ste nerobili všetky tie kroky 

okolo toho.“ 

 

Jaroslav Naď: „Ale pozor, to sme nechceli my. To nechcela ani vláda. To si vyžiadala Národná 

rada Slovenskej republiky. To znamená, ja som od začiatku hovoril, a to platí, pán redaktor, že 

som bol ochotný a aj som bol v tom parlamente hovoriť o všetkých informáciách. Najprv 

hovorili, že chcú, aby sa to prerokovalo v Národnej rade, tak som dal verejný prísľub, že tam 

pôjdem, to bolo po koaličnej rade, kde jednoducho to bolo vyžiadané, aby sme s tým išli do 

parlamentu. Tak som povedal, že tam pôjdem, že predtým neurobím žiaden krok. Potom zrazu 

teda, že sa nevie, či môžu, nemôžu, majú alebo nemajú právnu cestu, ako to urobiť. To mohla 

byť diskusia bez nejakého uznesenia, alebo s uznesením, veď...“ 

 

Branislav Závodský: „Až Boris Kollár vyhlásil, že Národná rada o tom rokovať nebude 

v pléne.“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak. Presne tak. A potom teda ja som chcel si stáť za svojím verejným 

vyhlásením, tak som povedal, no dobre, tak keď to nebude Národná rada riešiť v pléne, tak mi 

dovoľte aspoň zvolať výbor a urobte ho napríklad aj utajovanom režime...“ 

 

Branislav Závodský: „... ten výbor a uskutočnil.“ 

 

Jaroslav Naď: „Uskutočnil. Bol otvorený nielen pre členov výboru...“ 

 

Branislav Závodský: „Pre všetkých poslancov.“ 

 

Jaroslav Naď: „Pre všetkých. Boli tam rôzni... Inak tí najväčší kritici tam samozrejme neboli, 

lebo však kritizuje sa ľahko, ale ani Fica, ani Pellegriniho som tam nevidel.“ 

 

Branislav Závodský: „No, dobre, poďme vecne ďalej.“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno. Tam som zodpovedal na všetky otázky vrátane utajovaných informácií 

komplet, všetko, no a potom tak, ako ste aj správne povedali, viete, ja tiež nie sú ústavný 

právnik, ale predsa tu máme podpredsedu vlády pre legislatívu, máme tu ministra 

spravodlivosti, máme tu právnikov, ktorí sú na ministerstvách obrany či zahraničných vecí, 

máme tu odbor legislatívy na Úrade vlády, a mnohí iní ďalší, ktorí povedali, že jednoducho 

cestou medzivládnej dohody to je možné...“ 

 

Branislav Závodský: „Čiže nič vás tam teda nevyrušuje na tom?“ 

 



Jaroslav Naď: „Pani prezidentka tiež nemala s tým problém, jednoducho delegovala túto 

právomoc na vládu v minulosti a využila túto právomoc, čiže je to absolútne v poriadku, a ja 

v tom nevidím absolútne žiaden problém.“ 

 

Branislav Závodský: „No, v každom prípade sa vám to skomplikovalo, viete, možno niektorý 

kritik by narazil, by bol práve z toho opačného, nechcem rovno povedať, extrému, ale 

názorového prúdu, a povedal by, no veď máte skúsenosť s S-300, prečo ste to nevybavili všetko 

potichu, neinformovali.“ 

 

Jaroslav Naď: „No ale vtedy sme sa snažili to urobiť potichu, však si spomínate, a čo urobil 

Fico a Pellegrini a ďalší sa tam hádzali o zem, ukazovali sa kadejaké videjká a neviem čo. Ja 

som musel dodržať zákon o ochrane utajovaných skutočností. Mimochodom, medzičasom 

rozhodli orgány činné v trestnom konaní, že som neporušil ani zákon a dokonca ani som, ani 

z hľadiska priestupkového konania som nič neporušil.“ 

 

Branislav Závodský: „No veď ja len...“ 

 

Jaroslav Naď: „Čiže, keď to niekto stále hovorí, že som klamal, jednoducho, ja som musel 

dodržať zákon o ochrane utajovaných skutočností. Tentokrát nás viacej spomaľovalo v tom 

procese, pán redaktor, nie tá právna stránka veci, ja som viac ako pol roka rokoval 

s medzinárodnými partnermi o tom, s Ukrajinou, vnútroštátne, jednoducho ten proces musel 

byť naplnený, aj aby sme napríklad vo všeobecnom súhlase v rámci Medzinárodného 

spoločenstva to odovzdali, ale zároveň...“ 

 

Branislav Závodský: „Dobre, dobre, to beriem. Nevyčíta si dnes, keď sa tak bavíte medzi 

sebou s premiérom Eduardom Hegerom, trošku to vystúpenie po rozhovore s prezidentom 

Zelenským, kde tak oduševnene to povedal, že urobí všetko pre to, aby sme tie MIG-y tam 

dostali?“ 

 

Jaroslav Naď: „Ale on povedal, že urobí všetko pre to...“ 

 

Branislav Závodský: „Ja viem, no, len či si to nevyčíta, že rozprúdilo to tu obrovskú diskusiu, 

aj hoaxy?“ 

 

Jaroslav Naď: „Lenže na základe toho vyjadrenia pána prezidenta Zelenského, ktoré bolo 

v Bruseli urobené, tu zvolal Fico tlačovku, kde naklamal množstvo vecí, a my sme na tú tlačovku 

reagovali s predsedom vlády, a niekto hovoril, že my sme vlastne ako keby spustili kampaň tou 

tlačovkou. No nie, to bola reakcia na tlačovku Smeru, kde bolo množstvo klamstiev.“ 

 

Branislav Závodský: „No, dobre.“ 

 

Jaroslav Naď: „Čiže, nie, neurobili by sme veci inak. Som presvedčený, že to bolo právne čisté. 

Sú právnici najmä presvedčení o tom, a zároveň je to, hlavne morálne je to nespochybniteľné 

morálne, že tie MIG-y, ktoré už nás by už nikdy nefungovali, mimochodom, náčelník 

Generálneho štábu dal k tomu nielen ústne stanovisko aj verejne v médiách, aj na vláde, aj na 

tom výbore, ale ešte aj písomné stanovisko, ktoré je k dispozícii pre prípadné orgány, ktoré by 

to chceli nejakým spôsobom riešiť, tak všetci sme sa..., že my by sme ich už nikdy nepoužili, 

a teraz tam môžu zachraňovať ľudské životy.“ 

 



Branislav Závodský: „Áno. Tomu rozumiem, len aj vy rozumiete zas, pán minister, že aké 

môže byť argumentovanie morálkou nad pravidlami, môže si to niekto popliesť s úplne inou 

morálkou, a bude hovoriť...“ 

 

Jaroslav Naď: „Pamätáme si Fica, keď vyvážal do krajín, ktoré sú embargované, vojenskú 

techniku, pamätáme si, ako chodil niekde za Káddáfím so zbrojárskym lobistom, alebo do 

Moskvy so zbrojárskym... Toto by on chcel, viete. Toto by on chcel, ale keď sa mu to nedarí, tak 

jediné, čo môže, je kritizovať.“ 

 

Branislav Závodský: „Podľa viacerých prieskumov vrátane Ipsos pre Denník N štvrtinu 

obyvateľov ste nepresvedčili, že by sme tam tie bojové lietadlá mali dať. Ešte sa k tomu určite 

vrátim. Krátko, kompenzácie. Pán minister, máme získať kompenzácie z nejakého mierového 

fondu Európskej únie, 250 miliónov eur, to sedí?“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno. Za MIG-y a KUB, to je tá časť systému.“ 

 

Branislav Závodský: „Áno.“ 

 

Jaroslav Naď: „Za jedno približne 200 a za druhé približne 50, čiže 250 miliónov.“ 

 

Branislav Závodský: „To kedy má prísť na Slovensko?“ 

 

Jaroslav Naď: „Predpokladám, že, lebo už teraz sme dostali platby, niekedy na prelome rokov 

a v januári sme dostali platby za tú techniku, ktorú sme dávali niekedy v apríli minulého roku, 

čiže opäť si myslím, že to bude niekedy na prelome rokov.“ 

 

Branislav Závodský: „No, a tie peniaze pôjdu naspäť Ozbrojeným silám, alebo tak, ako hovorí 

Boris Kollár, na nejaké sociálne programy pre dôchodcov alebo deti, alebo ja neviem koho.“ 

 

Jaroslav Naď: „Myslím, že to bude absolútne v kompetencii novej vlády, ktorá príde po 

voľbách, čiže..“ 

 

Branislav Závodský: „A technicky to bude ako? Že proste peniaze do Pokladničnej správy 

natečú?“ 

 

Jaroslav Naď: „Technicky to príde tak, ako to bolo teraz, to znamená, príde to na príjmový 

účet ministerstva obrany, automaticky stadiaľ to ide do príjmové rozpočtu, teda účtu rozpočtu 

Slovenskej republiky...“ 

 

Branislav Závodský: „Áno.“ 

 

Jaroslav Naď: „... na ministerstve financií, a teraz je dohoda, že keďže to bolo za starú muníciu 

a za starú techniku, tak sa tie peniaze dávajú naspäť na obranu, aby sa kúpila nová. Viete si 

predstaviť, že tých 250 miliónov by nám pomohlo, lebo napríklad ten doplatok k 340 

miliónom...“ 

 

Branislav Závodský: 

„Áno.“ 

 

Jaroslav Naď: „... za tie vrtuľníky my sme mohli zaplatiť z toho, a tým pádom...“ 



 

Branislav Závodský: „Áno, čiže toto by ste sa vy prihovárali, ak by ste mali...“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno.“ 

 

Branislav Závodský: „... to v gescii, že by sa to riešilo takýmto spôsobom.“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno. Ale hovorím, to bude absolútne na základe rozhodnutia ďalšej vlády.“ 

 

Branislav Závodský: „Už novej vlády...“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno.“ 

 

Branislav Závodský: „... definitívne.“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak.“ 

 

Branislav Závodský: „Čiže, pre poslucháčov zhrniem. Za trinásť MIG-ov dostaneme 250 

miliónov z Európskej únie plus dvanásť bojových vrtuľníkov Viper od Spojených štátov 

amerických v hodnote miliardy za 340 miliónov eur, alebo dolárov teraz?“ 

 

Jaroslav Naď: „Dolárov.“ 

 

Branislav Závodský: „Povedzme, plus, mínus, čiže to môže byť trošku menej miliónov eur. 

Pôjde, má ísť o nové stroje, čo sa týka tých Viperov, to zas hovorím len, ma opravte, ak hovorím 

niečo nesprávne, lebo opäť sa objavili reči o tom, že nejakú starú techniku nám Američania 

posunú. Čiže má ísť o nové stroje, ku ktorým Američania pribalia aj 500 protitankových 

navádzacích striel Hellfire, náhradné diely plus výcvik pilotov a obslužného personálu. Toto je 

dobrá správa, pán minister?“ 

 

Jaroslav Naď: „To je fantastická správa. Keby to nebola dobrá správa, tak by sa o to nebili 

viaceré krajiny...“ 

 

Branislav Závodský: „A bili, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „Samozrejme, že áno. Stále sa bijú. To je jedna vec. A druhá vec je tá, že, viete, 

ja rozumiem tomu, že Robert Fico mal vždy akože negatívny pohľad na obranu, nevedia 

pochodovať, rozdával doslova techniku vojenskú svojim kamarátom kadejakým za zlomkové 

ceny, neviem čo všetko, škrtal rozpočet o vyše 30 percent...“ 

 

Branislav Závodský: „No, ale aj nakupoval, Black Hawky, síce nevybavené stíhačky F-16...“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak, keď videl nejaký dôvod, tak zase mu tá Amerika až tak nevadila, 

hej, nakúpili Black Hawk vrtuľníky, ktoré boli naozaj holé, my sme teraz v tomto volebnom 

období ich dovybavovali...“ 

 

Branislav Závodský: „Áno.“ 

 



Jaroslav Naď: „Nakúpili F-16-ky, a nakúpili ich takým spôsobom, že naozaj je zázrak, že sa 

nám podarilo nejakým spôsobom hovoriť s tou americkou stranou, aby urobili nejaké 

kompenzáciu za to, že meškajú, lebo...“ 

 

Branislav Závodský: „... kompenzáciu za meškanie ročné, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „Lebo v tej zmluve táto možnosť nebola. A pritom išlo o nákup. Keby išlo o dar 

alebo aspoň čiastočný dar, tak nepoviem pol slova...“ 

 

Branislav Závodský: „Čo s tým chcete povedať v súvislosti s mojou otázkou?“ 

 

Jaroslav Naď: „No, tým chcem povedať, že...“ 

 

Branislav Závodský: „Tak, že či je to dobrý nákup...?“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno. Tým chcem povedať to, že je to jednoducho výborný nákup, lebo vojaci 

o tom hovoria, že je výborný. My sme v minulosti stratili tú schopnosť, alebo teda spôsobilosť 

na bojové vrtuľníky, my sme tu mali tiež Mi-24...“ 

 

Branislav Závodský: „Áno.“ 

 

Jaroslav Naď: „Tie odišli svojou cestou preč a jednoducho v Ozbrojených silách nie sú, a dnes 

vieme, a náčelník Generálneho štábu to povedal úplne otvorene, že spôsobilosť na fungl nové, 

fungl nové, nepoužité vrtuľníky AH-1Z, to Z znamená, že to je edícia, lebo tam ten koncept má 

desiatky rokov, ale tieto sú v najnovšej verzii.“ 

 

Branislav Závodský: „Že posledné, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „To, áno, to nie je, viete, to ako keby ste porovnávali Octaviu zo začiatku 

storočia s aktuálnou, jednoducho to sú úplne...“ 

 

Branislav Závodský: „Dobre, dobre.“ 

 

Jaroslav Naď: „... rozdielne veci. Čiže toto je úplne nový vrtuľník, ktorý má absolútne všetky 

predpoklady vrátane tých rakiet Hellfire, mimochodom viac ako 520 ich bude, a to je taký 

systém, o ktorom sa nám ani nesníva zatiaľ vôbec u nás v Ozbrojených silách, čiže tá ponuka 

je vynikajúca, ja som za ňu veľmi vďačný. A verím, že vláda stihne urobiť adekvátne 

rozhodnutia ešte v tomto volebnom období, aby to nikto nemohol nejakým spôsobom...“ 

 

Branislav Závodský: „No, veď to je hneď aj moja ďalšia otázka, lebo aj Boris Kollár 

v spomínanej debate s Robertom Ficom sa vyjadril, že veď my nemusíme zobrať tie vrtuľníky, 

ale je to výhodné, musí to armáda prepočítať. Moja otázka teda, keďže ak by neprišla takáto 

ponuka, tak takéto vrtuľníky sme naozaj nemali v pláne nakupovať. V prvom rade, je to teda už 

definitívne rozhodnutie? Už je to isté, alebo ešte nie?“ 

 

Jaroslav Naď: „Prišla ponuka oficiálne, ale rozhodnutie robí vláda Slovenskej republiky.“ 

 

Branislav Závodský: „A?“ 

 



Jaroslav Naď: „Čiže, keď jednoducho ukončíme proces s MIG-mi a s KUB-ami, tak následne 

budeme riešiť kroky smerom k vláde Slovenskej republiky, aby sme mohli urobiť rozhodnutie. 

Ale Boris Kollár má pravdu v tom, čo hovorí, že jednoducho my ich nemusíme zobrať. My keď 

povieme, že viete čo, my ich nechceme, tak tu bude x ďalších krajín, ktoré okamžite do toho 

pôjdu.“ 

 

Branislav Závodský: „Prichádzame automaticky o tú ponuku.“ 

 

Jaroslav Naď: „Samozrejme.“ 

 

Branislav Závodský: „O tú pomoc.“ 

 

Jaroslav Naď: „Bezpochyby. Ako keby ste vyhodili von oknom 700 miliónov.“ 

 

Branislav Závodský: „Dokedy by chcela vláda rozhodnúť? Viete to takto odhadnúť?“ 

 

Jaroslav Naď: „(...).“ 

 

Branislav Závodský: „... lebo tie časy sú teraz dosť napínavé.“ 

 

Jaroslav Naď: „Ako, pevne verím, že to bude niekedy do leta, alebo kedy, ale nechcem teraz...“ 

 

Branislav Závodský: „Až takto, mesiace, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „No tak, lebo ešte samozrejme, hovorím ešte raz, musí ukončiť proces MIG-ov, 

KUB-ov, všetky veci okolo toho, následne sa pripraví medzivládna dohoda, a zrealizuje sa ten 

krok, to znamená, že to má samozrejme svoj termín, ale principiálne sme dohodnutí, už to treba 

len zrealizovať.“ 

 

Branislav Závodský: „Rátate s tým, že ak by sa súčasná opozícia, najmä Smer, dostali po 

voľbách do vlády, budú chcieť, okrem toho, že budú chcieť otvárať obrannú dohodu so 

Spojenými štátmi americkými, čo nevieme, čo konkrétne znamená, možno budú chcieť, no, 

minimálne budú chcieť prehodnotiť ten obchod. Robert Fico si dal pozor v tej debate, aby 

nepovedal stopnúť..“ 

 

Jaroslav Naď: „Samozrejme, že nič z toho neurobí. Po prvé, si myslím, že Smer vo vláde 

nebude, lebo kto by ich tam chcel...“ 

 

Branislav Závodský: „No, dobre, to sa nevenujeme tomu, keby, tak sa...“ 

 

Jaroslav Naď: „A po druhé, samozrejme, viete, tí ľudia, ktorí dnes sa búchajú do pŕs, tak 

presne, ako sme hovorili, to boli ľudia, ktorí nakupovali od Ameriky najviac techniky, dneska 

sú strašne antiamerickí. Čiže ja si myslím, že v žiadnom prípade to neprehodnotia, lebo vedia 

veľmi dobre, však aj na tom výbore to bolo počuť aj od predstaviteľov, ktorí tam boli, vedia 

veľmi dobre, že jednoducho táto ponuka je veľmi dobrá.“ 

 

Branislav Závodský: „No, dobre, tak, a tých potom vlastne, OK, čiže až keď vláda rozhodne, 

sprocesuje sa to, tak až potom my zas zaplatíme tých 340 miliónov.“ 

 



Jaroslav Naď: „Tých 340 miliónov, to bude napísané v tej dohode, ale predpokladáme, že 

v horizonte troch až štyroch rokov...“ 

 

Branislav Závodský: „Aha, čiže už na to sa budú plynulo môcť použiť prípadne tie peniaze...“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak, a navyše nebudeme žiadať žiadne nejaké peniaze navyše, lebo to 

je, vy ste správne povedali, že my sme s tým nepočítali doteraz, lebo miliardu by sme na to nikdy 

nenašli, ale 300 miliónov na to vieme nájsť, o to viac, že 250 by sme, teda 340 na to vieme nájsť, 

o to viac, že 250 by sme dostali s Európskeho mierového nástroja.“ 

 

Branislav Závodský: „No, no.“ 

 

Jaroslav Naď: „Čiže v podstate potrebujeme nájsť 100 miliónov.“ 

 

Branislav Závodský: „Sto miliónov.“ 

 

Jaroslav Naď: „A v horizonte troch, štyroch rokov to naozaj nie je vec, ktorá by nás nejakým 

spôsobom položila k zemi.“ 

 

Branislav Závodský: „Už ste to vy naznačili, tak aby to nezostalo nevypovedané, pán minister, 

do armády teda pribúda nová, úplne špičková moderná útočná technika, nová spôsobilosť, tak, 

čo ste spomenuli, že teda pred rokmi sme ju síce mali, na druhej strane je to celkom drahá 

spôsobilosť, náročná na obsluhu, aj riadenie, už sme sa stihli dočítať v médiách, že okolo 4 700 

dolárov to má na hodinu letovej prevádzky. A teda otázka je takáto, že, alebo dám rovno dve 

otázky dohromady, že či toto pre nás nie je luxus, či na to budeme mať, po tom, keď už tie Vipery 

tu budú, a či sme nemohli od Američanov žiadať namiesto nich niečo iné?“ 

 

Jaroslav Naď: „V prvom rade na to peniaze budeme mať, na tú prevádzku, určite áno, veď tu 

nie je Robert Fico pri vláde, aby sa doškrtal úplne na dno obranný rozpočet. My sme naozaj 

splnili dve percentá, a v rámci tých dvoch percent na to peniaze nájdeme. To je jedna vec. Len 

pripomínam...“ 

 

Branislav Závodský: „To je istota, hej, že v rámci kapitoly?“ 

 

Jaroslav Naď: „... že za Roberta Fica to bolo jedno percento, hej, čiže to je istota. Po druhé, 

samozrejme, vieme s tým plánovať, počítať s tým...“ 

 

Branislav Závodský: „Bez navyšovania kapitoly?“ 

 

Jaroslav Naď: „Bez navyšovania kapitoly, samozrejme, jednoducho budeme musieť robiť 

reprioritizáciu, možno, že niektoré veci prehodnotíme, ale jednoducho bez navyšovania...“ 

 

Branislav Závodský: „Aj tie stíhačky už budeme mať...“ 

 

Jaroslav Naď: „No ale tie stíhačky sme mimochodom už vyplatili, opäť, ja počúvam...“ 

 

Branislav Závodský: „Dobre, ale zas sa bavíme o tej obsluhe a to, to je všetko pripravené, 

nastavené, hej?“ 

 



Jaroslav Naď: „Jasné, samozrejme. Viete, ja keď počúvam Petra Kmeca z Hlasu, ktorý hovorí, 

že všetko nechávame na budúcu vládu zaplatiť, tak môžem s hrdosťou povedať, že sme za minulú 

vládu zaplatili stíhačky...“ 

 

Branislav Závodský: „Stíhačky sú zaplatené, a to, čo nás bude stáť ich obsluha, je pripravené 

akoby v tom výhľade rozpočtu verejnej správy na... roky ďalšie.“ 

 

Jaroslav Naď: „Samozrejme, dokonca tak dobre hospodárime, pán redaktor, že sme si 

napríklad predplatili niekoľko splátok za tie CV90-ky, ktoré sme nakúpili, tie pásové...“ 

 

Branislav Závodský: „Zo Švédska.“ 

 

Jaroslav Naď: „Zo Švédska, lebo jednoducho sme dokázali ušetriť peniaze, nerozkrádame ako 

v minulosti, a tým pádom vieme preplatiť veci, čiže keď príde nová vláda, tak bude mať viacej 

zaplatené, ako by...“ 

 

Branislav Závodský: „Bez problémov. Hovoríte, že na to máme. Žiaden luxus, predražený...“ 

 

Jaroslav Naď: „Naopak, viete, to je, opakujem, alebo poviem slová náčelníka Generálneho 

štábu...“ 

 

Branislav Závodský: „Že zbytočne naleštený Mercedes, proste, kdesi do lesa, no.“ 

 

Jaroslav Naď: „Poviem slová náčelníka Generálneho štábu, dvanásť vrtuľníkov Viper v takej 

výbave, ako máme ponuku, že by sme ich zobrali, sa rovná potenciálu jednej ťažkej 

mechanizovanej brigády. To znamená, ako keby sme zdvojnásobili obranný potenciál 

Slovenskej republiky.“ 

 

Branislav Závodský: „No, to som sa ja chcel pýtať, lebo vy ste aj tu vo viacerých rozhovoroch 

so mnou hovorili, že máme nejaké plány na modernizáciu, veď sa o tom rozprávame nonstop 

posledné tri roky...“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno.“ 

 

Branislav Závodský: „A že máme nejaké odporúčania NATO. A tam ste práve spomínali 

mechanizovanú brigádu...“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne.“ 

 

Branislav Závodský: „No, to je... letka útočných vrtuľníkov patrí k tomu?“ 

 

Jaroslav Naď: „Patrí, lebo jednoducho to je podpora pozemnej techniky. To je podpora tej 

ťažkej brigády vzdušná...“ 

 

Branislav Závodský: „Čiže to je, ako by ste budovali to, o čom sa bavíme, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „... môžete do toho rátať, je to ďalšia spôsobilosť do tej ťažkej mechanizovanej 

brigády, a zároveň my sme predsa nakúpili aj kolesovú, aj pásovú techniku...“ 

 

Branislav Závodský: „Áno, Fíni, Švédi.“ 



 

Jaroslav Naď: „A získali sme, áno, a získali sme pätnásť tankov, to všetko je do tej ťažkej 

mechanizovanej brigády, viete, to už v minulosti...“ 

 

Branislav Závodský: „To už sa bavíme o Leopardoch.“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno. Čiže nikto v minulosti to nerobil reálne do tej ťažkej mechanizovanej 

brigády, plus teda húfnice Zuzana, ktoré sme obstarali pre nás, pre naše Ozbrojené sily, to je 

súčasť ťažkej mechanizovanej brigády, a ešte, áno, potrebujeme doriešiť protivzdušnú obranu 

a rádioelektronický boj, ale na tom robíme, personál sme navýšili, čiže jednoducho my 

napĺňame tie kroky. Teraz som bol u generálneho tajomníka NATO v piatok, a boli sme 

mimoriadne pochválení za to, čo sme urobili za tri roky v zmysle ťažkej mechanizovanej 

brigády.“ 

 

Branislav Závodský: „Veď aj v súvislosti zas s tými výdavkami, ktoré rátame k pomeru 

hrubého domáceho produktu, pán minister, po všetkých týchto nákupoch, Patrie, potom tie 

pásové autá, tieto Vipery, F-16-ky prídu, ďalšie nákupy tam máte od bojových pušiek a neviem 

po čo všetko, bude to znamenať, že budeme mať vyšší podiel výdavkov na obranu?“ 

 

Jaroslav Naď: „Nie.“ 

 

Branislav Závodský: „Nie? Všetko bude stále z tých...“  

 

Jaroslav Naď: „My to dokážeme zafinancovať z tých dvoch percent, ale samozrejme, sú ďalšie 

veci, ktoré je potrebné, ďalšia vláda to bude riešiť, či je to protivzdušná obrana...“ 

 

Branislav Závodský: „Ale všetko toto, o čom sa tu bavíme...“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak.“ 

 

Branislav Závodský: „... je zarátané vo výdavkov na obranu.“ 

 

Jaroslav Naď: „Presne tak. My si plánujeme päť rokov dopredu. To nie je sranda. A máme 

dlhodobý plán do roku 2035, a tam máme rozrátané tie platby, ako ich budeme realizovať.“ 

 

Branislav Závodský: „Keď... obchod za miliardu, tak to tiež zapíšete do toho?“ 

 

Jaroslav Naď: „No samozrejme. A to viete rozrátať na desať rokov dopredu, a tým pádom to 

viete urobiť.“ 

 

Branislav Závodský: „No, dobre. Pán minister, vrátim sa k tej otázke zo začiatku, kde som 

spomínal, že na Slovensku tá verejná mienka nie je naklonená, bohužiaľ, príliš, napriek tej 

obrovskej obete a pomoci, ktorú aj naši občania dali ľuďom utekajúcim z Ukrajiny. Po tom 

roku už to nevyzerá tak ružovo, ani čo sa týka pohľadu na utečencov z Ukrajiny, ani čo sa týka 

pohľadu na darovanie zbraní Ukrajine. Napriek tomu pripomenula prezidentka teraz na tej 

výročnej konferencii našej zahraničnej politiky, dovoľte krátky citát, dezinformácie 

a dezinterpretácie sú využívané aktérmi tu doma, ale aj tými zo zahraničia na to, aby znížili 

verejnú podporu pre kroky, ktoré ako krajina robíme. Aj vďaka tomu narastá rozdiel medzi 

rozhodnutiami, ktoré ako štát vzhľadom na naše hodnoty a národné záujmy potrebujeme 

presadzovať a postojmi našich občanov. No, to je príklad, o ktorom ste tu hovorili aj vy. 



Mimoriadne dôležitý morálny počin, darovanie aj zbraní, nielen humanitárnej pomoci na 

Ukrajinu, na druhej strane tie nenávistné postoje, prípadne postoje vašich politických 

oponentov, najmä zo strany Smer, tak čo s tým, pán minister, ako je to možné, že nedokážete to 

komunikovať lepšie, ak je to morálne a skrátka správne, ale zároveň pridám aj otázku, čo s tým, 

že napríklad ruská ambasáda na Slovensku ďalej bez problémov pokračuje v šírení kremeľskej 

propagandy, šírení hoaxov, ktoré potom slúžia práve ako potrava rôznych dezinformačných 

scén, a aj v rámci tejto debaty sa vás ešte môžem niečo opýtať, tak čo s týmto, nechcete nejak 

tomu uťať, alebo zastaviť to?“ 

 

Jaroslav Naď: „V prvom rade tá ruská ambasáda, my sme dali k tomu aj ako strana Demokrati 

tlačovú správu...“ 

 

Branislav Závodský: „Preto sa pýtam.“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno, kde sme jednoducho si vyprosili, oni nielenže šíria klamstvá a vojnovú 

propagandu ruskú a dezinformácie, ale oni sa vyhrážajú. Oni s prstom hore na sociálnych 

sieťach povedali, že budeme akože, že nám to zrátajú. Veď to je neprijateľné konanie. Absolútne 

neprijateľné konanie ruskej ambasády, a myslím si, že na to treba reagovať aj oficiálne. To je 

k ruskej ambasáde. Viac k tomu sa asi netreba vyjadrovať, v konečnom dôsledku...“ 

 

Branislav Závodský: „Budeme na to reagovať oficiálne nejako?“ 

 

Jaroslav Naď: „Verím tomu, že áno. V konečnom dôsledku ste videli, že už sme viac ako 30 

ich tzv. diplomatov stadiaľto vyhostili, lebo to boli všetko agenti.“ 

 

Branislav Závodský: „No, nechcem byť extrémistický, a nemali by ste zavrieť tú ambasádu?“ 

 

Jaroslav Naď: „Tak zavrieť ambasádu je samozrejme už krajný krok, to by sme asi urobiť 

nemali, ale jednoducho už len to, že tu môžu cez sociálne siete, mimochodom americké, zdieľať 

také veci, ako zdieľajú klamstvá a vyhrážky, tak to je neprijateľné, a to samozrejme riešime aj 

oficiálne. Druhá vec je...“ 

 

Branislav Závodský: „Povedzte viac o tom, čo môžeme čakať? Vyhostenie ďalších 

diplomatov? Obmedzenie toho, ja neviem, nejakého kontaktu, režimu s nimi, alebo čo?“ 

 

Jaroslav Naď: „Je to rozhodnutie, viete, ten kontakt, režim s nimi je minimálny, s nimi sa už 

stretávajú naozaj iba extrémisti a potom ešte z ruskej ambasády chodia ako na klavír na Smer.“ 

 

Branislav Závodský: „No dobre, na Ulici Borisa Nemcova ale stále majú veľkú základňu.“ 

 

Jaroslav Naď: „No však majú, to je ich majetok, samozrejme, je to ich ambasáda, a takisto 

ako my máme svoju v Moskve, lebo to neznamená, že máme nejaké čulé vzťahy. To už nie je tak, 

ako keď za vlády Roberta Fica sa chodilo s fľaškami alkoholu na ruskú ambasádu.“ 

 

Branislav Závodský: „Čiže aké kroky, ak hovoríte, že aj oficiálne voči tomu... vystúpiť, by ste 

očakávali?“ 

 

Jaroslav Naď: „... zodpovednosti ministra zahraničných vecí. Ja som presvedčený o tom, že 

teoreticky tam je stále priestor ešte na zníženie počtu personálu, a zároveň treba 

odkomunikovať úplne jasne, a myslím, že aj v tom stanovisku, ktoré dal minister zahraničných 



vecí, to bolo úplne jasné, je to neprijateľné, aby ruská ambasáda takto komunikovala. Čo sa 

týka...“ 

 

Branislav Závodský: „No dobre, dokončite teda.“ 

 

Jaroslav Naď: „Áno. Čo sa týka nálad obyvateľov, viete, tí obyvatelia samozrejme, oni 

počúvajú tie politické strany, ktoré sú im sympatické. A u nás na rozdiel napríklad od Českej 

republiky alebo od Poľska jednoducho, my máme opozíciu, ktorá je takmer an bloc rusofilná, 

a či je to Smer, alebo to sú extrémisti, a potom máme Hlas, ktorý Američanom hovoria to, čo 

chcú počuť, Nemcom, čo chcú počuť, ale aj Rusom, čo chcú počuť, aj Číňanom, čo chcú počuť. 

Jednoducho, hrajú na všetky strany a myslia si, že to bude dlhodobo fungovať. Ale to je 

klamstvo. Ísť do Nemecka a sľubovať, že MIG-y dáme, a potom prísť sem a hovoriť, že ich 

nedáme, že ich nechceme dať...“ 

 

Branislav Závodský: „To hovoríte o Petrovi Pellegrinimu?“ 

 

Jaroslav Naď: „To hovorím o Pellegrinim, jednoducho to je neprijateľné. Takto sa nemôžu 

správať zodpovední ľudia.“ 

 

Branislav Závodský: „No, dobre, ale prezidentka hovorí, že treba vysvetľovať s empatiou 

a pochopením, tak či to dokážete a či tomu aj sami svojimi krokmi...“ 

 

Jaroslav Naď: „Viete, snažíme sa, tak, viete, hovoríme pravdu. Fico klame. Klamstvo sa ľahšie 

šíri. Pravda možno niekedy je aj nesympatická, alebo taká, ktorá sa ľúbivo nepočúva, 

jednoducho je pravdou, a pravda je, že my by sme tie MIG-y už nepoužili. Ukrajinci ich môžu 

použiť na svoju ochranu ľudských životov. To je pravda. Bodka. A Charta OSN nám jasne 

hovorí, navyše Charta OSN je nadriadená aj akýmkoľvek medzivládnym dohodám, 

medzinárodným...“ 

 

Branislav Závodský: „Je.“ 

 

Jaroslav Naď: „... atď., čiže Charta OSN hovorí, že keď je krajina obeť agresie, čo je Ukrajina 

obeťou agresie Ruskej federácie, tak krajiny jej môžu aj vojensky pomáhať, to je tiež pravda.“ 

 

Branislav Závodský: „No vidíte, na to práve ruská ambasáda hovorí, že poskytnutím MIG-ov 

Ukrajine Slovensko porušilo zmluvu z roku 97 a presne tento naratív potom šíri aj tá 

dezinfoscéna, ktorá nám zakazuje posúvať ruské zbrane iným krajinám bez súhlasu Kremľa.“ 

 

Jaroslav Naď: „Keby Ruská federácia neporušila Chartu OSN a nenapadla by Ukrajinu, tak 

by sme sa mohli odvolávať na nejakú zmluvu, ktorú som mimochodom ja nevidel, a keď som si 

nechal preveriť aj situáciu...“ 

 

Branislav Závodský: „Fakt ste nie?“ 

 

Jaroslav Naď: „Naozaj nie. Aj som si nechal preveriť, že či tá zmluva sa niekde nachádza 

v rezorte obrany, nenašli sme ju...“ 

 

Branislav Závodský: „A niečo preniklo na verejnosť...“ 

 



Jaroslav Naď: „Ja si myslím, že keď niečo preniklo, tak možnože Rusi niečo svojim 

spriateleným konšpirátorským stránkam alebo niečomu posunuli, ale opakujem ešte raz, môžu 

sa oni odvolávať, viete, je to paradox, že Ruská federácia, ktorú 141 krajín na svete jasne 

považuje za porušovateľa medzinárodné práva a agresora...“ 

 

Branislav Závodský: „Áno.“ 

 

Jaroslav Naď: „... že oni sa odvolávajú na medzinárodné právo vo svojom stanovisku. Keby 

nenapadli Ukrajinu, vojna nie je, a tým, pádom by sme nemuseli riešiť to, čo budeme robiť, 

alebo nebudeme robiť s nejakou ruskou technikou, ktorú mimochodom vďaka bohu, že sa jej 

zbavujeme v rámci Ozbrojených síl. Byť závislý na akejkoľvek pomoci z Ruskej federácie, je 

mimoriadne nezodpovedné. A to ste videli, však Fico chodil do Moskvy, prosil o predlžovanie 

života na ruskú techniku. No prečo to robil? Určite nie kvôli záujmom Slovenskej republiky.“ 

 

Branislav Závodský: „No vidíte, a do toho tu máme postoje, ktoré ste aj vy spomínali, nášho 

generálneho prokurátora, ktorý pred časom podpisoval dohodu v Moskve na tamojšej 

Generálnej prokuratúre, ktorý spochybňoval našu obrannú dohodu so Spojenými štátmi 

americkými, čo by nebolo akoby zlé, ale práve v tom kontexte pozývacích zmlúv...“ 

 

Jaroslav Naď: „Ktorú mimochodom, odkedy sme ju my podpísali, podpísalo niekoľko krajín, 

a v najbližších týždňoch ju podpíše Česká republika.“ 

 

Branislav Závodský: „No, ktorý šíril podľa mnohých dezinformácie o vojenskom cintoríne, 

ktorý označil za ruský a za zničený, čo teda bolo vyvrátené. No tak koho záujmy potom teda háji 

pán generálny prokurátor Žilinka, Kremľa alebo koho?“ 

 

Jaroslav Naď: „To je otázka, ja to nebudem hodnotiť, to je otázka na neho samotného, a potom 

je to samozrejme otázka na novinárov, či sa ho na to budú pýtať, lebo ja napríklad som ešte 

stále nevidel tú dohodu, ktorú podpísal s Rusmi, neviem, či ju zverejnil niekde, o spolupráci 

s Generálnou prokuratúrou.“ 

 

Branislav Závodský: „Údajne je dočasne prerušené, alebo... ja neviem, neviem, nemám tie 

informácie. Pána generálneho prokurátora sme viackrát, no, pozývali sem, zatiaľ neprišiel. No 

ale nemala by teda konať pani prezidentka, ak v parlamente je 90 hlasov na podanie 

disciplinárneho stíhania...“ 

 

Jaroslav Naď: „Počul som, že dostala podnet od poslanca Šeligu.“ 

 

Branislav Závodský: „Áno, je to pravda.“ 

 

Jaroslav Naď: „Tak ona ho musí vyhodnotiť, ale ja na jej mieste by som konal.“ 

 

Branislav Závodský: „Ona už povedala, že je pripravená, ale...“ 

 

Jaroslav Naď: „Ja nechcem pani prezidentke hovoriť, čo má robiť, je to jej ústavná právomoc, 

atď., ale ja na jej mieste by som to zvážil, lebo naozaj tie kroky niektoré už sú viac ako otázne.“ 

 

Branislav Závodský: „Pán minister, podľa Inštitútu pre štúdium vojny sa Putin stále snaží 

ovládnuť celú Ukrajinu, napriek tomu, ako celý ten priebeh posledný rok vyzerá. Pýtam sa, že 

čo si myslíte vy a čo očakávate od najbližších dní a týždňov, aby toho nebolo málo, myslíte si, 



že je vôbec možnosť, že tento rok, alebo práve v tých najbližších mesiacoch tá vojna už môže 

konečne skončiť, tá ruská agresia už môže konečne skončiť?“ 

 

Jaroslav Naď: „Ja by som bol veľmi rád, keby skončila zajtra, reálne...“ 

 

Branislav Závodský: „No ale to reálne nie je.“ 

 

Jaroslav Naď: „To reálne nie je. Faktom ale je, že vidíme naozaj aj z hľadiska intenzity, že tie 

ruské útoky sú o polovicu nižšie, ako boli pred pár týždňami, to znamená, že aj oni majú 

problém, aj logistický, aj s muníciou, aj so zbraňami, aj s ľuďmi, atď., veď tam umierajú, 

prebohaživého, naozaj si dovolím povedať, že už viac ako 100-tisíc ruských vojakov umrelo na 

Ukrajine, mladých ľudí, ktorí boli nanútení tam ísť bojovať za nezmysly, čiže aj oni sú pod 

tlakom samozrejme, celkovo už viac ako 200-tisíc bolo buď zabitých alebo zranených...“ 

 

Branislav Závodský: „Alebo vyradených z boja.“ 

 

Jaroslav Naď: „Vyradených z boja, Rusov, a jednoducho, samozrejme, treba rátať aj tie obete 

na ukrajinskej strane. Tu hovoríme o stovkách tisíc dohromady ľudí, ktorí prišli o normálnu 

budúcnosť svoju, len kvôli tomu, že Putin sa rozhodol, že bude útočiť agresívne na Ukrajinu. 

Však nech skončí zajtra, aj sám vidí, že mu to nevychádza, že jednoducho nemá dostatočné už 

ani spôsobilosti na boj, na realizáciu, a má vážny problém, a áno, viac ako 60 krajín sveta 

vojensky pomáha Ukrajine, lebo Ukrajina je obeťou v zmysle Charty OSN. To znamená, ten 

Putin to nebude mať jednoduché. Na jeho mieste by som zatiahol ručnú brzdu, kým sa dá, 

a jednoducho odišiel preč. Toto je cesta, ako zabezpečiť mier zajtra. To znamená, tí, ktorí...“ 

 

Branislav Závodský: „... tak nevyzerá, že by to urobil...“ 

 

Jaroslav Naď: „Ruskom platené organizácie, ktoré robia tie rôzne pochody za mier po 

Slovensku, tak tým všetkým treba len to povedať, že mier má v rukách Vladimír Putin. Zajtra 

môže skončiť.“ 

 

Branislav Závodský: „No, no dobre. Pán minister, ďakujem veľmi pekne, už na viac nám 

nezostane čas, ani na prieskumy verejnej mienky, ktorým naposledy už začína kraľovať Robert 

Fico a jeho strana Smer, a na tie, na ktorých vaši Demokrati sú stále na hrane zvoliteľnosti...“ 

 

Jaroslav Naď: „My sme veľmi radi, lebo po pár týždňoch existencie sme sa dostali na 5 

percent.“ 

 

Branislav Závodský: „A ak to bude takto o dva mesiace?“ 

 

Jaroslav Naď: „Tak samozrejme, bavme sa o tom, čo bude o dva mesiace, ale my veríme, že 

jednoducho, keď dokážeme získať takúto podporu po troch týždňoch existencie, tak veríme, 

že...“ 

 

Branislav Závodský: „Čakáte, že to pôjde hore, hej?“ 

 

Jaroslav Naď: „Veríme tomu, že to tak bude, áno.“ 

 

Branislav Závodský: „Rozprávajme sa o tom znovu, pán minister, ja budem rád, keď prídete, 

navyše, aj v týchto veciach sa určite urobí ďalší posun. No tak, ešte raz, ďakujem pekne, že ste 



boli. Minister obrany Jaroslav Naď, podpredseda mimoparlamentných Demokratov. Teším sa 

zas nabudúce. Ďakujem veľmi pekne.“ 

 

Jaroslav Naď: „Ďakujem za pozvanie, prajem všetko dobré.“ 

 

Branislav Závodský: „Dovidenia.“ 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

  


